

# RetrokiT

## 25mm anti-aérien Hotchkiss Mle.39

Hotchkiss propose their first 25mm gun to the French army in 1932 and by 1939, two variants exist: the first, Mle.38, used a single 25mm barrel on a mobile mounting carried on a two-wheeled axle. The second, Mle.39 used the same barrel on a heavier platform and carried onto a heavier carriage. A third variant, Mle.40, featuring a double barrel (but no more wheeled carriage), is being designed but its production can not start because of the May 1940 events. However, in May 1940, 1,103 Mle.38 and Mle.39 are in service. Although primarily designed to engage airborne targets, the weapons were also used against ground targets and armour-piercing ammunition was often supplied.

After 1940, some of those weapons remained in the hands of Vichy French and many were incorporated into the German arsenal under the designation 2.5cm Flak Hotchkiss 38 (or 39).

*Hotchkiss propose à l'armée française son premier canons de 25mm en 1932.. En 1939, deux versions sont toujours utilisées: le Mle.38 est un canon de 25mm sur une plateforme elle-même portée sur un axe à deux roues; le Mle.39 est une arme identique, mais présentant une plateforme et un axe renforcé. Un troisième modèle, le Mle.40, avec affûts jumelés (mais sans roues) est alors étudié, mais les événements de mai 1940 empêchent sa mise en production. Toutefois, en mai 1940, 1.103 25mm Hotchkiss sont en service et bien que conçu comme une arme anti-aérienne, ils servent aussi en tant qu'arme anti-chars, avec des munitions anti-chars.*

*Après 1940, certaines armes resteront aux mains des forces de Vichy, mais plus nombreuses seront celles réutilisées par les allemands, sous la désignation 2,5cm Flak Hotchkiss 38 (ou 39).*